ΓΡΑΜΜΑΤΙΚΗ ΚΑΙ ΑΣΚΗΣΕΙΣ
UNITE 6
Βιβλίο σελ. 60             Les nombres de 60 à 100
                                                                       Παρατηρήσεις 

a) Ο αριθμός 70 soixante – dix ( 60 + 10 )  71 soixante onze ( 60 + 11 )74 soixante quatorze ( 60 + 14 )
b) Ο αριθμός   80 quatre – vingts   παίρνει  " s " . Ωστόσο αυτό το  " s " φεύγει όταν ακολουθεί άλλος αριθμός. παράδειγμα: 
 quatre – vingt  - trois ( 83 )
quatre – vingt  - neuf ( 89 )
c) Ο αριθμός   90 quatre – vingt   - di x   ( 4  x 20 + 10 )
91 quatre – vingt – onze   ( 4  x 20 + 11 )
98 quatre – vingt   - dix-huit( 4 x 20 + 18 )

Βιβλίο σελ. 62
Το ρήμα choisir : διαλέγω, κλίνεται όπως το ρήμα finir :τελειώνω. Τα  ρήματα που δηλώνουν απόχρωση όπως κοκκινίζω rougir, κιτρινίζω jaunir ,ασπρίζω blanchir ,ανήκουν στην ίδια συζυγία, (2e groupe)καθώς και τα ρήματα  grandir ψηλώνω,vieillir γερνάω, maigrir αδυνατίζω .

EXERCICES
Συμπληρώστε τις καταλήξεις των ρημάτων
1. Les enfants grand ……………. vite.
2. Tu reuss …………….le test
3. Je fin ………… ma tasse de café
4. On fin ………..le travail.
5. Les tomates  roug ……………en été.
6. Elle chois ……………des frites
7. Vous chois ……………le même livre?






Βιβλίο σελ. 63
Les adjectifs démonstratifs
Τα δεικτικά επίθετα συνοδεύουν πάντα ουσιαστικά και συμφωνούν με αυτά στο γένος τον αριθμό. Στον ενικό αριθμό χρησιμοποιούμε
 Ce για ουσιαστικά γένους αρσενικού που αρχίζουν από σύμφωνο.
Παράδειγμα:  un livre – ce livre 
Cet για ουσιαστικά γένους αρσενικού που αρχίζουν από φωνήεν ή h muet/ άφωνο
Παράδειγμα :  un elephant - cet elephant, un appartement –cet appartement 

Cette για ουσιαστικά γένους θηλυκού 
Παράδειγμα:   un fille - cette fille,   un histoire - cette histoire
Ces  O πληθυντικός για όλα τα παραπάνω.
 les livre => ces livres
les hotels => ces hôtels
les filles => ces filles
EXERCICE
Complétez avec:     ce      cet     cette       ces
1. ………… chaise (f)
2. ………….carte (f)
3. …………. histoire (f)
4. ………….. écharpe (f)
5. ……………anniversaire (m)
6. …………… hôpital (m)
7. …………… aéroport (m)
8. …………….garage (m)
9. ……………restaurant (m)
10. ……………. écoles (pl)
11. …………….enfants (pl)
12. ……………. tables (pl)










Βιβλίο σελ. 64
[bookmark: _GoBack]Le pluriel des noms -  o πληθυντικός των ουσιαστικών            
Στα ουσιαστικά στον πληθυντικό αριθμό βάζουμε ένα " s " στο τέλος 
Παράδειγμα:  une gomme – des gommes
Ουσιαστικά που έχουν κατάληξη σε – s – x – z  δεν αλλάζουν.
Παράδειγμα: le pays  => les pays, la voix  => les voix, la nez => les nez
Τα ουσιαστικά που έχουν κατάληξη – au – eau – eu  βάζουμε ένα " x " στο τέλος
Παράδειγμα :un  château => des châteaux, un feu => des feux, le tuyau => les tuyaux
Σε λέξεις που τελειώνουν σε al  => aux και σε ail  => aux
Παράδειγμα : le journal => les  journaux, le travail => les travaux
Εξαιρούνται le recital => les recitals, le choral => les chorals, le bal => les bals
Τα σύνθετα ουσιαστικά στον πληθυντικό μετατρέπονται ως εξής:  le grand – père   => les grands -   pères
Un chou – fleur(κουνουπίδι) => des choux – fleurs αλλά un radio – taxi   => des radio – taxis.
 Εξαιρούνται : το επίθετο bleu  => bleus και un pneu(λάστιχο αυτοκινήτου)   => des pneus
Οι λέξεις  επίσης σε ou – ous.
 Εξαιρούνται : le cou    => les cous, le bisou => les bisous
Και τέλος υπάρχουν ουσιαστικά ,άλλη λέξη στον ενικό και άλλη στον πληθυντικό
  όπως un œil(το μάτι)  des yeux (τα μάτια) . 
Η λέξη χρήμα: l’ argent είναι μόνο στον ενικό ή μόνο στον πληθυντικό οι άνθρωποι:les gens.


EXERCICES
1.Βάλτε τις παρακάτω λέξεις στη σωστή στήλη
	noms au singulier
	noms au pluriel

	
	

	
	

	
	



chemisier, bottes, chapeau,chaussures, jeux  cravate.



2.Στις παρακάτω προτάσεις υπογραμμίστε τις λέξεις που είναι στον πληθυντικό
 a. Mon ami a des bonnets de toutes les couleurs 
b. Les enfants jettent des cailloux dans la rivière. 
c. Le roi a un château et plein de joujoux. 

3. Γράψτε τις λέξεις μέσα στις παρενθέσεις στον πληθυντικό.
 a..Mes tantes ressemblent à des (hibou). ……………
 b. Elles portent des énormes ( lunette). …………………
c. Elles ont aussi des ( plume) et des (bijou) dans les (cheveu)………………    ……………. …………..
